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L’oposició s’ha mostrat molt crí
tica en els últims dies sobre el fet 
que el Govern no hagi presentat 
encara a tràmit al Consell Gene
ral el projecte de llei de l’IRPF. El 
text es va donar a conèixer des
prés del consell de ministres del 
passat 8 de juliol. Des d’alesho
res, fins i tot l’assessor de l’exe
cutiu ha ofert una conferència i 
ha anunciat que el projecte està 
enllestit en un “98%”. 

El cert, però, és que els parla
mentaris només coneixen el con
tingut del projecte de llei pels 
articles publicats als mitjans de 
comunicació. La consellera ge
neral socialdemòcrata Mariona 
González va manifestar ahir que 
“no ens deixa de sorprendre” 
que el text encara no hagi entrat 
a tràmit parlamentari, sobretot 
tenint en compte que la comu
nitat internacional està atenta a 
una qüestió com aquesta, que ha 
de suposar l’homologació d’An
dorra en l’àmbit fiscal. 

“Creiem que algun motiu hi 
ha d’haver, com potser la dife
rència de criteri que hi havia a 
DA i que encara deu d’existir. El 
cert és que és un text del qual 
tothom està pendent i ells no 
l’acaben de presentar. A més hi 
ha diferències entre el que diu 
un assessor i el que posa real

ment el text, cosa que demostra 
que és una improvisació més de 
les que està fent el Govern”, va 
assenyalar González.

El Govern ha tret importàn
cia al retard en la tramitació 
d’aquest projecte de llei, argu
mentant que, a efectes pràctics, 
és igual que entri a la cambra 
en aquests moments o que sigui 
en data 1 de setembre. La con
sellera general del PS ha volgut 

insistir, però, que “no estem en 
vacances parlamentàries, sinó 
tan sols fora del període de ses
sions, i els consellers estem aquí 
igualment treballant. I per a nos
altres no és el mateix assaben
tarnos del projecte de llei pels 
trossos que van sortint cada dia 
a la premsa que tenir el text a les 
mans per poder opinar”.

González va recordar que de 
les tres grans reformes anuncia
des pel cap de Govern “de mo
ment només en tenim una i ja 
fa dos anys i mig que governen. 
I de totes les promeses només 
n’hi ha una sobre la taula, que és 
la llei de la CASS, però ni tenim 
la de jubilació dels funcionaris 
ni la de l’IRPF”. 

el Ps critica la “improvisació” 
del Govern en la llei de l’irPF
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La consellera general socialdemòcrata Mariona González.

González creu que el text es retarda per les diferències internes a DA
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“De les tres grans reformes que 
va anunciar el cap de Govern, de 
moment només en tenim una i ja 
fa dos anys i mig que governen”

El cap de Govern ha assenya
lat com a projecte prioritari del 
que queda de legislatura la re
gulació del dret a vaga i l’esta
bliment d’uns serveis mínims 
en cas que s’exerceixi. Antoni 
Martí considera que “Andor
ra necessita una legislació al 
voltant del dret a vaga, i tam
bé una llei o ordenança que 
reguli uns serveis mínims bà
sics”, i ho va expressar després 
d’indicar que no té por de les 
possibles mobilitzacions que hi 
pugui haver en relació amb el 
projecte de llei que el Govern 
preveu presentar en breu sobre 
la reforma dels complements 
de jubilació dels funcionaris. 
Precisament sobre aquesta 
qüestió, Martí va assegurar 
que l’agost és un mes que es 
pot treballar, ja que l’objectiu 
és que el text “sigui al parla
ment el primer de setembre”.

En aquest sentit, actualment 
es discuteix si el dret de vaga 
s’inclou en la reforma del Codi 
de relacions laborals en què 
treballa el grup demòcrata, tal 
com s’havia apuntat, o bé s’ela
bora un text legislatiu propi. El 
que és clar pel cap de Govern 
és que “és vital per a un país 
normal, tenint en compte que 
som un país turístic, i per ga
rantir una educació i una sa

nitat per a tots els ciutadans”. 
Martí va afegir que és una 
qüestió “a la qual durant molts 
anys no hem prestat l’atenció 
que es mereixia, i ara se li ha 
de prestar”.

Pel que fa a la reforma del 
Codi de relacions laborals, és 
el grup parlamentari demòcra
ta el que està elaborant la pro
posició de llei, perquè es pugui 
aprovar també abans que acabi 
la legislatura. Martí no va voler 
avançar més detalls del projec
te, però va insistir que la vo
luntat és flexibilitzar el mercat 
laboral, “flexilaboralitat” va 
dir, però sense abaratir l’acomi
adament, i va afegir que aquest 
objectiu no està renyit amb “els 
legítims drets que tenen els tre
balladors andorrans”.  

En relació amb el mercat 
laboral, Martí va destacar que 
es tracta del primer Govern 
que ha donat ajudes directes 
als empresaris que contracten 
gent aturada, i també a donar 
feina temporal a més de 200 
persones. També va reconèixer 
que per als aturats provinents 
del sector de la construcció i 
de més de 55 anys és inevitable 
que l’Estat sigui solidari, però 
que el que preocupa són els 
parats joves i qualificats. Per 
això ha recordat que “si s’han 
de fer unes quotes més rígides, 
les farem”. 

el Govern té com a 
projecte prioritari 
regular el dret de vaga
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El servei de Policia va rebre ahir, 
poc abans de dos quarts de sis 
de la tarda, l’avís que havia tin
gut lloc un accident de circula
ció a la rotonda Josep Escaler 
d’Andorra la Vella, situada a 
l’avinguda Tarragona, en con

cret al quilòmetre 0,300 de la 
carretera general 1. 

En l’accident només es va 
veure implicat un vehicle, una 
motocicleta amb matrícula an
dorrana de la marca Kawasaki  
ZZR600 que va caure a terra.  El 
conductor de la motocicleta, un 
resident espanyol de 36 anys, 

va patir ferides lleus, raó per la 
qual va haver de ser traslladat 
a l’Hospital Nostra Senyora de 
Meritxell per ser atès. La causa 
per la qual havia tingut lloc la 
caiguda de la motocicleta enca
ra no estava determinada ahir, 
segons va informar el servei de 
premsa del cos de policia. 

un motorista resulta ferit 
lleu a l’avinguda Tarragona
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La motocicleta va caure a la rotonda Josep escaler.




